
Sammanträdesprotokoll kommunfullmäktige den 17 februari 2022

Sammanträdets plats och tid
Kommunkontoret i Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 13.00-15.15 
29 ledamöter, 5 ersättare enligt närvarolista.

Kungörelse

Kungörelse om sammanträdet har varit införd på kommunens webbplats, 
facebooksida och officiella anslagstavla mellan måndag 7 februari 2022 och 
torsdag 17 februari 2022. Kungörelse och bilagor har sänts till ledamöter och 
ersättare måndag 7 februari 2022.

Därefter förklarades sammanträdet vara i laga ordning utlyst.

Övriga närvarande
Lisa Lundgren, sekreterare
Hans-Erik Jansson, verksamhetscontroller
Anneli Svensson, kommundirektör
Jan Rönngren, kommunrevisionen, § 2
Linda Forss, Region Jämtland Härjedalen, § 3
Morgan Olsson (S)

Justerare

Simon Högberg och Lennart Oscarsson utses att justera protokollet paragraf 1-
24. Justeringen sker på kommunkontoret i Strömsund den 25 februari 2022 
klockan 13.00.

Underskrifter

Elisabeth Lindholm, ordförande

Lisa Lundgren, sekreterare

Lennart Oscarsson, justerare

Simon Högberg, justerare



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Anslag/Bevis

Protokollet är justerat och kommunfullmäktige publicerar det på kommunens
webbplats under perioden fredag 25 februari 2022 till måndag 21 mars 2022.
Protokollet förvaras på kommunkansliet i Strömsund.
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Diarienummer KS.2022.46

§ 1 Ändringar i föredragningslistan

Inga ändringar i föredragningslistan.

Kommunfullmäktiges beslut

Föredragningslistan godkänns.
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Diarienummer KS.2022.47

§ 2 Information från kommunrevisionen

Jan Rönngren, kommunrevisionen, informerar om revisionens arbete.

Jan Rönngren redovisar en granskning som gjorts av Ernst and Young om
kränkande särbehandling.

I stora drag följer kommunen och kommunstyrelsen de regler som gäller
men det finns några utvecklingspunkter:

 Kommunstyrelsen nås inte av all information vad gäller ärenden
kring kränkande särbehandling.

 De chefer som hanterar detta är inte alltid utbildade eller har tillräcklig
kompetens för att sköta arbetet på ett kvalitetsmässigt sätt.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2022.77

§ 3 Information från Region Jämtland Härjedalen om biblioteks-
och kulturfrågor

Linda Forss, Region Jämtland Härjedalen, informerar om biblioteks- och
kulturfrågor.

Linda Forss informerar om processen av framtagandet av en ny regional
kulturplan 2023-2026 samt biblioteksplan för Region Jämtland Härjedalen.

Parallellt i det arbetet tar de även fram:

 Handlingsplan för kulturella och kreativa näringarna

 Regionalt kulturarvsprogram

 Smart specialicering

Linda Forss redovisar de nationella kulturpolitiska målen:

 Självständighetsmålet - kulturen ska vara en dynamisk, utmanande och
obunden kraft med yttrandefriheten som grund.

 Delaktighetsmålet - alla ska ha möjlighet att delta i kulturlivet

 Samhällsmålet - kreativitet, mångfald och konstnärlig kvalitet ska prägla
samhällets utveckling

Linda Forss avslutar med att redovisa hur samrådsprocessen ser ut i Strömsunds
kommun.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2021.14

§ 4 Medborgarförslag om bro och spångar över Ammerån

Förslagsställaren vill tillgängliggöra Ammeråns sydsida för friluftsaktiviteter för
både besökare och lokalbefolkning genom uppförande av hängbroar och
spångar.

Uppförande av hängbroar och spångar över Ammerån innebär stora
investeringar och är tekniskt komplicerat och ingår inte i kommunens nuvarande
prioriterade verksamhetsområden.

Underlag till beslut

KS § 16 /2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

*Göran Edman (RD) yrkar bifall till medborgarförslaget.

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Proposititon

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Göran
Edmans bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt
kommunstyrelsens förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget avslås.

Beslut skickas till

Andreas Sund
Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.72

§ 5 Medborgarförslag om förmånscykel i Strömsunds kommun

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagslämnaren önskar att
Strömsunds kommun på försök ska erbjuda förmånscykel till sina anställda.

I förslaget pekar man på såväl friskvårdsfördelar för personalen samt minskad
klimatpåverkan. Modellen som föreslås är att anställda tecknar ett cykelhyres-
avtal med bruttolöneavdrag.

Att cykelpendla till och från jobbet är naturligtvis både hälsosamt och miljö-
vänligt och bör uppmuntras, dock är kommunerna där förmånscykel införts
enligt förslaget städer. Detta ger bättre förutsättningar för cykelpendling än i
Strömsunds kommun som är större till ytan och mer glesbefolkad. Förhållande-
vis många av kommunens anställda har ett så långt pendlingsavstånd att dessa
inte skulle kunna nyttja förmånen.

Underlag till beslut

KS § 17/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget avslås.

Beslut skickas till

Anna Andrée
Kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.176

§ 6 Medborgarförslag om dialogmöten för byutveckling

Hervor Dahlén, Margareta Mårtensson och Mats Danielsson har tillsammans
inkommit med ett medborgarförslag om dialogmöten för byutveckling.

Att kommunen har en regelbunden och aktiv dialog med sina invånare,
föreningar och näringsliv är av stor vikt. Detta kan ske på många olika sätt, att
bjuda in till så kallad medborgardialog är något kommunen gjort vid ett flertal
tillfällen. Exempel på andra sätt är att gå ut med enkäter eller göra besök hos
föreningar och företag. Trygghetsvandringar har också genomförts på flera
platser i kommunen. Ett aktivt arbete pågår också med att hitta former för
digitala dialogmöten.

Strömsunds kommun vill aktivt arbeta för att utveckla dialogen med sina
invånare och ser positivt på det inkomna medborgarförslaget.
Kommunfullmäktige beslutade den 8 december 2021 att avsätta 250 000 kronor
för att framtids- och utvecklingsförvaltningen tillsammans med föreningen
Fjällsjö Framtid och invånarna i Backe arbeta med samhällsutvecklingsfrågor.
Utöver detta beslutades att medel för fortsatt samhällsutveckling i kommunens
övriga orter planeras i kommande budgetarbete.

Underlag till beslut

KS § 18/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Margareta Mårtensson
Mats Danielsson
Hervor Dahlén
Kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.198

§ 7 Medborgarförslag - Odlingsplats på Tingvalla

Det har inkommit ett medborgarförslag angående odlingsplats på Tingvalla.
Strömsunds hyresbostäder AB:s verkställande direktör har upprättat ett
yttrande.

Det förs redan diskussioner om att upplåta någon form av strukturerad
odlingsmöjlighet för hyresgäster hos Strömsunds hyresbostäder.

När det gäller odling för allmänheten så hänvisas man till Landön och
Landöns vänner där det finns möjlighet att arrendera odlingslotter för
enskilda eller gemensamma odlingsprojekt.

Underlag till beslut

KS § 19/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Elin Svanberg
Maya Ramadan
Kommunledningsförvaltningen
Strömsunds hyresbostäder AB
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Diarienummer KS.2021.206

§ 8 Medborgarförslag om persontrafik på Inlandsbanan

Förslagsställarna föreslår att persontrafik återinförs på inlandsbanan mellan
Östersund och Strömsund samt att banan rustas upp med hänvisning till mer
hållbart resande och att underlätta inflyttning.

Strömsunds kommun är mycket positivt inställd till att utveckla inlandsbanan för
både gods- och persontrafik samt bidrar aktivt i arbetet med att utveckla
Inlandsbanan och försöka möjliggöra investeringarna som behövs. Frågan drivs
genom Inlandsbanan AB där kommunen, tillsammans med 18 andra kommuner,
är delägare.

Den aktuella frågan är därför inte möjlig för enskilt kommunalt beslutsfattande
utan drivs genom Inlandsbanan AB och förutsätter betydande statlig
finansiering genom infrastruktursatsningar.

Underlag till beslut

KS § 20/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till
Tuva Mårtensson
Sami Ramadan
Framtid- och utvecklingsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.207

§ 9 Medborgarförslag om park mellan Strömbacka och
hälsocentralen

Anneli Lind har lämnat ett medborgarförslag om att skapa en park med grön oas
och fontän vid grönområdet mellan Strömbacka och Hälsocentralen (samt
djurkliniken).

Strömsunds kommun gör en flerårig satsning på utemiljöer på äldreboenden i
hela Strömsunds kommun. De åtgärder som genomförs har tagits fram i dialog
med berörda verksamheter inom äldreomsorgen. Nedanstående åtgärder pågår
och är till viss del genomförda:

 Takförsedda uteplatser med tillhörande förråd på Granbacken/Strömbacka
och Solbacken i Strömsund, Brismarksgården i Hoting, Tåsjögården i Tåsjö,
Åshamra i Hammerdal samt Forsgården/Levinsgården i Gäddede. Då ingår
även anslutningsvägar som är hårdgjorda för framkomlighet.

 En boulebana med sittplatser i anslutning, anläggs vid Solbacken i
Strömsund. Den ska vara tillgänglig för alla.

 En gångväg runt Granbacken/Strömbacka.

 En gärdesgård runt Granbacken och staket runt Åshamra och
Brismarksgården.

 Glasräcken på balkonger på Granbacken och Solbacken.

De hårdgjorda anslutningsvägarna till uteplatserna underlättar för de som har
svårigheter att gå eller behöver rullator. Boulebanan vid Solbacken kommer att
vara tillgänglig för alla och inbjuder till gemenskap med många andra.

Med dessa åtgärder anser Strömsunds kommun att det ska finnas goda
möjligheter för de äldre att vistas ute tillsammans med anhöriga och andra
besökare.

Underlag till beslut

KS § 21/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.
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§ 9 fortsättning

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Beslut skickas till

Anneli Lind
Teknik- och serviceförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.208

§ 10 Medborgarförslag om utsiktstorn på Lindbergsbacken

Anneli Lind har lämnat in ett medborgarförslag om att kommunen ska
restaurera det utkikstorn som finns placerat i Strömsunds samhälle, på toppen
av den så kallade Lindbergsbacken.

Anneli föreslår att kommunen ska genomföra denna satsning för att skapa
gemenskap och utomhusaktiviteter och på så sätt vidga vyerna för
turistnäringen och Strömsunds kommuninvånare.

Strömsunds kommun tycker att det är bra att invånarna i kommunen vill
engagera sig för att öka kommunens attraktivitet för turister samt öka
möjligheten för kommuninvånare till utomhusaktiviteter.

Idag är tornet avspärrat och allmänheten kan inte besöka tornet som utkikstorn
på grund av tornets skick. Tornet behöver besiktigas och därefter åtgärdas för
att det ska vara en säker byggnad att låta allmänheten nyttja.

På grund av brist på medel för de åtgärder som behövs för att säkerställa
tornets konstruktion samt framtida underhållskostnader så bör tornet fortsätta
vara stängt för allmänheten.

Underlag till beslut

KS § 22/2022
Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget avslås.

Beslut skickas till

Anneli Lind
Teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.428

§ 11 Medborgarförslag om uppförande av garage i Hammerdal

Ett medborgarförslag har inkommit där kommunen föreslås uppföra garage och
hyra ut platser i dessa till allmänheten.

Förslagslämnaren pekar på att det i Hammerdalsområdet finns en brist på
tillgängliga garageplatser för uthyrning. Detta kan i sin tur leda till att fordon
ställs upp på ett sådant sätt att det påverkar samhällsbilden negativt.

De garageplatser som i kommunal regi hyrs ut till privatpersoner ägs av det
kommunala bostadsbolaget Strömsunds hyresbostäder AB, SHB. Dessa garage-
utrymmen hyrs i princip uteslutande ut till den som bor i någon av bolagets
hyresrätter.

Om kommunen eller dess bolag skulle upprätta garageplatser som hyrs ut
till den som inte redan bor i en av SHB:s lägenheter, finns en stor risk att
man konkurrerar med privata aktörer på ett icke önskvärt sätt. Utöver detta
har kommunen inte heller ekonomiska möjligheter att prioritera byggande
av garageplatser i nuläget.

Underlag till beslut

KS § 23/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget avslås.

Beslut skickas till

Bodil Raftsjö
Kommunledningsförvaltningen
Teknik- och serviceförvaltningen
Strömsunds hyresbostäder AB
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Diarienummer KS.2021.278

§ 12 Motion - bemanning och arbetsuppgifter på särskilt boende

Kommunfullmäktige beslutade den 9 juni 2021 § 67 att överlämna motion om
bemanning och arbetsuppgifter i särskilt boende till socialnämnden för
beredning.

I motionen framförs att det är dags att utreda och kartlägga hur
bemanningsnivån och arbetsuppgifter behöver se ut framledes för att möta
vårdbehoven och de äldres behov av meningsfulla dagar.

Vård- och socialförvaltningen har upprättat svar på motionen som hanterats i
socialnämnden 15 december 2021 § 154.

Underlag till beslut

KS § 24/2022
Tjänsteskrivelse
Socialnämnden § 154/2021
Socialnämndens svar på motion
Motion

Yrkande

*Rebecca Sjöstedt (S), med bifall av Mats Gärd (C), yrkar på att ärendet
återremitteras till socialnämnen med anledning av att svaret på motionen är
vagt och beskriver ett nuläge samt att i motionen ställs frågor om framtiden och
svaret möter inte de frågeställningar som finns i motionen.

Proposition

Ordföranden ställer proposition på Rebecca Sjöstedts återremissyrkande och
finner att fullmäktige beslutar att återremmitera ärendet.

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet återremmiteras till socialnämnden för vidare beredning.

Beslut skickas till

Socialnämnden
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Diarienummer KS.2021.209

§ 13 Motion - Etablera tillfälliga arbetsplatser "coworking"

Mats Gärd (C) har lämnat in en motion om att kommunen ska utreda
möjligheten att etablera någon form av företagshotell i kommunal regi.

Motionären pekar på att kommunens näringsliv har en inriktning mot industri
och efterlyser mer insatser mot företagare i andra branscher. En metod som
motionären pekar på är att stimulera företagandet genom att inrätta en form av
företagshotell i kommunal regi. På detta sätt skulle naturliga mötesplatser för
företagare skapas där man kan bygga nätverk och vara till stöd för varandra.

I nuläget arbetar kommunen med att undersöka möjligheten med att inrätta så
kallade arbetshubbar. Dessa är främst tänkta för kommunanställda men man ser
även över möjligheten att erbjuda platser till personal från verksamhetsnära
organisationer som exempelvis Region Jämtland Härjedalen.

Underlag till beslut

KS § 230/2021
Tjänsteskrivelse
Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen bifalls.

Beslut skickas till

Mats Gärd
Kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.159

§ 14 Motion koldioxidbudget

Enligt ”Fossilbränslefritt 2030 Jämtlands län” energi‐ och klimatstrategi
2020−2030 påpekas vikten av att utsläppen skall minska med 10 procent varje
år 2020−2030. Om detta skall kunna lyckas så behövs det att man tar fram en
koldioxidbudget, annars blir det svårt att nå målet för vår kommun när vi
närmar oss 2030. Utsläppen i Jämtlands län har i snitt minskat med 3 procent
per år 2010‐2017. Nu behöver takten skruvas upp så att minskningen blir mer
än tre gånger större än vad vi uppnått hittills. Detta enligt Länsstyrelsens
strategi. Det här är ett ambitiöst mål som kräver såväl ändrade resvanor som
omställning till 100 procent förnybara drivmedel med mera.

Vi ser att några kommuner och regioner har upprättat en egen koldioxidbudet
genom att anlita forskare vid Uppsala universtitet för beräkning, där
Energimyndigheten och landets länsstyrelser varit med och finansierat.

För att åstadskomma en koldioxidbudget med mätbara mål och uppföljning
krävs resurser både i form av medel och personalkompetens på området, vilket
vi inte har i dagsläget. Det kan vara en fördel för oss att låta andra större
kommuner och regioner upparbeta praxis på området.

Underlag till beslut

KS § 25/2022
Tjänsteskrivelse
Motion

Yrkande

*Mats Gärd (C) yrkar bifall till motionen.

*Susanne Hansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Proposition

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Mats Gärds
bifallsyrkande och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen avslås.
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§ 14 fortsättning

Reservation

Maritha Granqvist (C), Mats Gärd (C), Nils‐Bengt Nilsson (C), Kerstin Engkvist (C),
Eira Roos (C) och Magnus Svensson (C) reserverar sig till förmån för Mats Gärds
yrkande.

Beslut skickas till

Mats Gärd
Kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KS.2021.434

§ 15 Delårsrapport Jämtlands räddningstjänstförbund januari-
augusti 2021

Jämtlands räddningstjänstförbund har upprättat delårsrapport för 2021.
Resultatet per den 31 augusti 2021 uppgår till cirka 800 000 kronor och
årsprognosen visar att förbundet kommer att uppnå ekonomisk balans år 2021.

Underlag till beslut

KS § 6/2022
Tjänsteskrivelse
Protokollsutdrag Jämtlands räddningstjänstförbund 17 september 2021 § 32
Delårsrapport januari-augusti 2021
Utlåtande över delårsrapport 2021

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Delårsrapport januari-augusti 2021 för Jämtlands räddningstjänstförbund
godkänns.

Beslut skickas till

Jämtlands räddningstjänstförbund

Berg, Bräcke, Härjedalen, Krokom, Ragunda och Östersunds kommuner
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Diarienummer KS.2021.485

§ 16 Fastställande av ombudgetering investeringar 2022

Kommunstyrelsen beslutade den 16 december 2021 § 235 om preliminär
ombudgetering av investeringsobjekt från 2021 till 2022 med 12 873 000
kronor. Bokslutet för 2021 har i avstämning justerats till 15 420 000 kronor på
grund av ytterligare förseningar.

Underlag till beslut

KS § 235/2021
Tjänsteskrivelse
Ombudgetering investeringar till 2022

Yrkande

*Susanne Hansson (S) yrkar bifall till upprättat förslag.

*Elisabeth Lindholm (S) yrkar på en redaktionell ändring av punkt 2, till
47 340 000 kronor.

Proposition

Ordföranden ställer proposition på Susanne Hanssons bifallsyrkande med
Elisabeth Lindholms tilläggsyrkande om redaktionell ändring av punkt 2, till
47 340 000 kronor och finner bifall för detta.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Ombudgetering för investeringsobjekt godkänns med 15 420 000 kronor från
2021 till 2022. Bilaga.

2. Investeringsbudgeten för 2022 ökar med 15 420 000 kronor till 47 340 000
kronor.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen



Verksamhet Budget Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget

2021 2021 bokslut 2021 2022 (prel KS dec)

Kommunen, skattefinansierad 23 275 13 728 14 293 9 547 8 508 `(8 303)

Avfall, vatten, avlopp (AVA), 10 141 9 246 10 071 895 1 183 (70)

avgiftsfinansierad

Bredband, avgiftsfinansierad 7 375 -1 124 2 875 8 499 5 729 (4 500)

Kommunen totalt 40 791 21 850 27 239 18 941 15 420 (-12 873)



Investeringsbudget kommunen, skattefinansierad verksamhet

Investeringar ombudgetering till 2022

Nr. Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2021 2021 2021 2021 2021 2021

Teknik- och serviceförvaltning
1 IT-säkerhet 2021 1 000 0 1 000 1 000 0 0 1 000

2 IT-säkerhet 2019 1 620 1 600 714 714 694 694 20

3 IT, reservkraft serverrum 2020 250 158 0 -92 0 92

4 Rossöcenter renovering lägenheter 2020 3 600 3 562 1 200 1 200 2 082 1 200 -882

5 Räddningstjänst Hammerdal omb. omkl. 2020 1 200 1 077 658 658 536 658 122

6 Reservkraft Levinsgården/Forsgården 2021 900 19 900 900 19 16 881 881

7 Brandskyddsåtgärder 2015 1 100 991 110 110 0 110 110

8 Gatubeläggningar 2020 2 000 1 848 1 000 152 1 152 1 000 1 152 152

9 Seriebyte belysning tätort 2020 5 020 3 961 2 750 1 791 4 541 3 753 3 306 788 788

10 Köp Armeraren 2 2020 2 500 2 538 0 38 38 -38

11 Frostviksskolan ventilation 2021 2 500 666 2 500 2 500 666 1 106 1 834 1 834

12 Fjällsjöskolan, byte tak 2019 1 500 1 186 599 599 286 300 314 314

13 Köp Gäddede 1:237 2021 4 250 0 4 250 4 250 0 0 4 250 4 250

14 RWC Frostviksskolan 2021 200 0 200 200 0 200 200 200

15 Forsgården/Levinsgården skärmtak 2021 0 9 0 0 9 10 -9

16 Investeringspott fastighet 2021 4 500 3 800 4 500 4 500 3 800 4 500 700

Delsumma TSF 22 324 12 788 13 290 9 536 8 267

Framtids- och utvecklingsförvaltning

17 Felsökningsinstrument Hjalmar Strömer 2021 50 37 50 50 37 50 13

Delsummma FUF 50 37 50 13 0

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning
18 Slöjdmaskiner Grevåkerskolan 2021 200 171 200 200 171 200 29

19 Utrustning slöjdsal Kyrktåsjö skola 2021 60 39 60 60 39 60 21

Delsumma BKU 260 210 260 29 0

Vård- och socialförvaltning

20 Brismarksgården anpassning arbetsmiljöåtgärder 2018 400 159 241 241 0 0 241 241

21 Tåsjögården lokalanp. Omkl. 2020 400 662 0 293 293 -293

22 Carport Strömbacka 2020 400 0 400 400 400 400 0

Delsumma VSF 641 693 693 -52 241

Summa investeringsutgifter 14 983 14 293

Summa investeringsinkomster -1 255

Summa nettoinvesteringar 14 100 4 665 4 510 23 275 13 728 14 293 9 526 8 508

Teknik- och serviceförvaltning

1 Expansion av lagringslösning samt lokal för redundant läggs in i ny planering för 2022 och framåt

2 Planerad jobb med backup-lösning 2021 utförda

3 Expansion av lagringslösning samt lokal för redundant läggs in i ny planering för 2022 och framåt

4 Pågår enligt plan under 2020-2022. 11 lgh klar.

5 Restjobb återstår utförs i Oktober, RTJ inflyttad i nya omklädningsrum. Alla kostnader ej inkommna.

6 Tilläggsäskande pga för högt anbudspris tas i KS i nov.

7 Fortsätter under 2021, Brandskyddsåtgäder Frostvikskolan.

8 All beläggning för året klart

9 Försening av leveranser på ledinsatser p.g.a. världsläget. Men de är nu levererade, tyvärr hinner man nog inte med att byta alla planerade detta år.

10 Lantmäteriet

11

12 Takarbeten pågår på tak 1 och tak 2 färdigställs under Q1 2022.

13 Inväntar fastighetsreglering. Köpet av fastigheten planeras genomföras 2022

14 Skjutet till sent i höst Nov-Dec

15 Bygdemedel Klart

16 Pågår under 2021.

Framtids- och utvecklingsförvaltning

17

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning

18

19

Vård- och socialförvaltning

20 Projektet kommer inte hinna slutföras under året pga kapacitetsbrist hos entreprenören, varför kvarvarande medel behöver ombudgeteras för att slutföras 2022

21 Justering av projektet har skett med 100 tkr som belastar drift på TSF, men resterande kommer bli ett underskott mot budget pga dyrare än beräknat.

22

Inköp pågår.

Pågående arbeten klart februari 2022

Projektet kommer slutföras under året.

Inköp pågår.

Inköp pågår.



Investeringsbudget AVA, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2022

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2021 2021 2021 2021 2021 2021

Avfall, vatten och avlopp (AVA)
1 Larm/styr/övervakning VA 2019 4 500 4 753 1 500 1 500 1 561 1 500 -61

2 Hotings vattenverk och vattentäkt 2017 9 100 8 984 1 167 1 167 794 1 167 373 373

3 Hammerdal reningsverk 2020 270 0 270 130 400 523 400 -123

4 Löverga vattenverk 2020 500 546 84 100 184 130 184 54

5 Renovering pumpstationer 2021 600 592 600 600 592 600 8

6 Förnyelse ledningsnät V 2021 1 080 398 1 080 1 080 398 1 080 682 682

7 Förnyelse ledningsnät A 2021 2 520 2 462 2 520 2 520 2 462 2 520 58 58

8 Reservkraft vattenverk 2021 660 660 660 660 660 660 0

9 Pumpar 2021 360 320 360 360 320 360 40

10 Kyrktåsjö vattenverk 2021 200 0 200 -130 70 0 0 70 70

11 Hotings reningsverk 2021 600 0 600 -600 0 0 0 0

12 Överbyggnad matavfall 2021 700 764 700 700 764 700 -64

13 Rossöns vattenverk 2021 500 621 0 500 500 621 500 -121

14 Investeringspott AVA 2021 400 421 400 400 421 400 -21

Summa investeringsutgifter   21 990 20 522 8 974 1 167 0 10 141 9 246 10 071 895 1 183
Summa investeringsinkomster

Summa nettoinvesteringar 8 974 1 167 0 10 141 9 246 10 071 895 1 183

Kommentarer

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

Investeringsbudget bredband, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2022

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget

år totalbudget utfall 2021 2021 2021 2021 2021 2021

Bredband

1 Fiber hela kommunen 2015 107 744 146 180 2 000 875 4 500 7 375 2 294 2 875 5 081 5 729

2 Bidrag fiber hela kommunen 2015 -45 065 0 -3 418 0 3 418

0

Summa investeringsutgifter   107 744 146 180 2 000 875 4 500 7 375 2 294 2 875 8 499 5 729

Summa investeringsinkomster 0 -45 065 -3 418

Summa nettoinvesteringar 2 000 875 4 500 7 375 -1 124 2 875 8 499 5 729

Kommentarer

1

Klart december 2021 Omföring lön fattas och ny vattenledning till Abborrviksvägen. 

Klart december 2021 Faktura från Aarsleff på strumpinfodring ej kommit. Anbud på 2 055 903 kr + tillkommande arbeten. Omföring lön fattas.

Klart

Klart december 2021

Klart december 2021

Omprioriterat 130 tkr till Hammerdals rv, projektet flyttas till 2022 då ny omprioritering måste ske inom investeringsramen.

Omprioriterat 500 tkr till Rossöns vv och 100 tkr till Lövberga vv. Hotings rv tas med i omprioritering 2022 inom investeringsramen.

Klart november 2021. Omfördelade medel från Hoting rv. Filter installerades vecka 44.

Driftsättning av andra linan pågår. Beräknas vara helt klart december 2021.

Årets budget, 2 000 tkr, används till anslutning av villor och företag i redan utbyggda områden. Ombudget avser sträckan Näsviken-Öhn, 875 tkr. Tilläggsanslag, 4 500 tkr, för 

utbyggnad i Rossön. Osäkerhet kring projektens färdigställande i år, ombudgetering av kvarvarande medel vid årsskiftet.

Klart innan årsskiftet. Fortsättning även 2022

Klart december 2021. Varit frågetecken kring prisbild på grund av pandemin. 

 Omprioriterat 500 tkr till VV Lövberga 2020, kvar 270 tkr 2021 + omprioriterade medel 130 tkr = total beräknad kostnad 400 tkr. Klart december 2021.

Ett fluoridfilter ska installeras. Klart december 2021.

Klart december 2021



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.513

§ 17 Jämtlands räddningstjänstförbund - 22 oktober 2021 § 36 -
Taxor för remiss

Avgifter och taxor som rör ett kommunalförbund ska fattas av respektive
kommuns fullmäktige. Jämtlands räddningstjänstförbund har lämnat förslag till
beslut av nya avgifter, att gälla från och med 1 maj 2022.

Avseende avgifter för sotning och brandskyddskontroll, automatiskt brandlarm,
utbildning och teknisk service sker ingen ändring. För avgifter avseende tillsyn
enligt Lagen om skydd mot olyckor, LSO, och Lagen om brandfarlig och explosiv
vara, LBE, samt övriga avgifter enligt LBE sker en avgiftshöjning. Dessutom
föreslås ändring av vad förbundet får ta avgift för kopplat till LBE i enlighet med
ny lydelse i LBE 27 §.

Underlag till beslut

KS § 227/2021
Tjänsteskrivelse
Protokollsutdrag Jämtlands räddningstjänstförbund 22 oktober 2021 § 36
Räddningstjänsten förslag till beslut
Räddningstjänstens tjänstemannaförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Föreslagen taxa för storleken på avgiften fastställs att gälla från och med 1 maj
2022.

Beslut skickas till

Jämtlands räddningstjänstförbund
Berg, Bräcke, Härjedalen, Krokom, Ragunda och Östersunds kommuner



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2021.531

§ 18 Revidering av kommunens mat- och måltidspolicy

Kommunens nuvarande matpolicy antogs av kommunfullmäktige den 21 juni
2017 § 43. I november samma år antogs strategier och mål kopplade till
matpolicyn av kommunstyrelsen.

En arbetsgrupp med representanter från samtliga berörda förvaltningar har
arbetat fram ett förslag till revidering av policyn.

Underlag till beslut

KS § 237/2021
Tjänsteskrivelse
Mat- och måltidspolicy

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta enligt kommunstyrelsens
förslag.

Kommunfullmäktiges beslut

Mat- och måltidspolicy fastställs enligt upprättat förslag. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen
Teknik- och serviceförvaltningen
Framtids- och utvecklingsförvaltningen
Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen
Vård- och socialförvaltningen
Närvård Frostviken
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Mat- och måltidspolicy 

Innehållsförteckning 

Mat- och måltidspolicy ____________________________________________ 1 

1. Inledning _________________________________________________ 1 

2. Upphandling och inköp ______________________________________ 2 

3. Kompetens och kunskap _____________________________________ 2 

4. Klimat och miljö ____________________________________________ 2 

5. Strategier _________________________________________________ 2 
 

1. Inledning 
I Strömsunds kommun ska vi servera god, vällagad, näringsriktig och omväx-
lande kost. 

Maten ska upplevas aptitlig, hålla hög kvalitet och tillagas utifrån begreppen: 
från grunden, efter säsong och med ekonomisk hushållning. De nordiska nä-
ringsrekommendationerna och Livsmedelsverkets riktlinjer ska följas. Alla som 
av medicinska skäl har behov av specialkost ska kunna erbjudas sådan. Maten 
ska vara trevligt serverad och presenterad, måltiden ska kunna avnjutas i en 
lugn, trygg, välkomnande miljö som främjar social samvaro. 

Måltiden ska vara en del i skolans och barnomsorgens pedagogiska arbete.  
Inom vård och omsorg ska måltiden vara en integrerad del av de insatser som 
ges.  

Ett systematiskt kvalitetsarbete ska bedrivas av respektive nämnd för att pla-
nera, följa upp och utveckla den mat- och måltidsupplevelse som erbjuds. 

  



Mat- och måltidspolicy 
  
  

 

 
 

2 

2. Upphandling och inköp 
Vid upphandling och löpande inköp av livsmedel ska prioriteringar göras av pro-
dukter som är bra för miljö, klimat och hälsa. Säsongsanpassade råvaror ska i 
första hand väljas. Vid livsmedelsupphandling ska rekommendationer från upp-
handlingsmyndigheten följas. Förfrågningsunderlaget ska i möjligaste mån ut-
formas så att lokala och regionala leverantörer kan lämna anbud. 

3. Kompetens och kunskap 
Alla som arbetar med hantering, tillagning och servering av mat ska, utifrån sina 
arbetsuppgifter, ha relevant kompetens inom områdena matlagning, närings-
lära och fysiologi, specialkost, hygienfrågor, värdskap och hållbar utveckling. 
Personalen ska ges möjlighet till kompetensutveckling.  

4. Klimat och miljö 
Strömsunds kommun ska arbeta för en varaktig hållbar utveckling. Detta ska 
uppnås genom att den verksamhet som kommunen bedriver ständigt förbättras 
och utvecklas så att användning av energi och naturresurser sker på ett effek-
tivt sätt och medför minimal påverkan på miljön. Matsvinnet ska minskas ge-
nom aktivt samarbete mellan leverantör och beställare. 

5. Strategier 

Övergripande 

• Ta vara på sensoriska kvalitetsvärden som doft, smak, utseende, konsistens 
samt näringsinnehåll. 

• Det goda värdskapet ska vara vägledande för all personal. 
• Matgästerna ska stimuleras till bra matvanor. 
• Måltiden ska vara ett naturligt tillfälle för samtal och social gemenskap. 
• Alla som har intyg om medicinsk specialkost från läkare, sjuksköterska, di-

striktssköterska, skolsköterska eller dietist ska erbjudas måltider som svarar 
mot den enskildes behov. 

• Måltiderna ska serveras enligt livsmedelsverkets rekommendationer. 
• Respektive verksamhet ska verka för att minimera matsvinn. 
• Ett respektfullt bemötande mellan personal och matgäster ska genomsyra 

måltidsupplevelsen. 
• Respektive verksamhet ska säkerställa att all personal som hanterar eller 

serverar mat ska ha relevanta baskunskaper inom området. 
• Samverkansträffar ska ske regelbundet mellan kostleverantörer och berörda 

verksamheter för uppföljning av mål och ambitioner. 
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Kostleverantörer 

• Alla måltider som tillagas ska vara näringsberäknade. 
• Andelen kött ska minskas med 10 procent till 2025 jämfört med 2021-års 

nivå. 
• Kockutbildning ska eftersträvas vid nyanställning. 
• Ett lakto-ovo-vegetariskt alternativ erbjuds alltid till alla måltider. 
• Grön- eller rotsaker samt frukt ska serveras dagligen. 

Förskola och skola 

• Inom förskola och skola tillämpas pedagogisk måltid enligt beslutade riktlin-
jer. 

• Eleverna ska engageras i måltidsfrågor och ges möjlighet till inflytande över 
måltidsverksamheten. 

• Alla ska ha tillräckligt med tid för att få äta i en lugn, trevlig, trygg och ända-
målsenlig måltidsmiljö, skollunch ska företrädesvis ätas i skolans matsal. 

Vård och omsorg 

• Vårdtagarna ska ges möjlighet att tillgodose sitt energi- och näringsbehov 
genom en jämn fördelning av måltiderna över dygnet i en lugn, trevlig och 
trygg måltidsmiljö. 

• Så långt det är möjligt ska den enskilde ges möjlighet att vara delaktig i sin 
måltidsplanering. 



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.17

§ 19 Medborgarförslag - Användning av hemkunskapskök på
skolorna

Det har inkommit ett medborgarförslag om att öppna hemkunskapsköken i
hela kommunen för alla studieförbund.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen



Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

E-postadress 

Medborgarförslag - lämna in
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

Personnummer 

För- och efternamn 
Ingeborg Marianne Schupp-Jonasson

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post
SMS

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Användning av hemkunskapskök på skolorna



Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Hej,

Är kursledare på ABF. Har bland annat kurser inom matlagning, bakning, fermentering osv. 
Dessa kurser kräver många gånger flera spisar, ugnar osv och det skulle verkligen underlätta om 
det fanns tillgång till hemkunskapsköken inom kommunen. Har i tidigare kurser använd 
bygdegården i Strand bland annat men då krävs det att jag tar med mig stor del av utrustningen 
hemifrån. Fick använda ett hemkunskapskök på en skola i Hammerdal och det var verkligen en 
fröjd att använda flera spisar, ugnar osv samtidigt. Bakkurser är i princip omöjliga att genomföra 
om det inte finns flera spisar som kan användas samtidigt. Efterfrågan efter matlagnings- och 
bakkurser allmänt är stor och intresset har ökat under pandemin.

Mitt medborgarförslag är att öppna hemkunskapsköken i hela kommunen åt alla studieförbund. 
(Städning osv ordnas såklart av kursledaren )

Mvh Ibo Schupp-Jonasson

Förslag till beslut

Beslut tas att alla studieförbund kan låna skolornas hemkunskapskök i hela kommunen.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.64

§ 20 Medborgarförslag om plogad isbana på Vattudalen

Det har inkommit ett medborgarförslag om att ploga en isbana längs
Vattudalen.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen



Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

E-postadress 

Medborgarförslag - lämna in
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

Personnummer 

För- och efternamn 
INGA ELIASSON

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post
SMS

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Friluftsaktivitet



Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Mitt förslag är att ploga/sladda/spåra en bana längs Vattudalen, så att det fanns möjlighet att 
sparka/gå/åka skidor längs sjön. Svårt att kunna nyttja sparken i dag pga de allt isigare vintrarna 
och att det självklart måste sandas. Skulle vara fint att ta sig till de fina rastplatserna även om 
man inte har skoter. Man skulle kunna ha en "sparkpark" med kommunsparkar i neonfärger , 
(som ingen vill stjäla) " låna här och lämna här" , som man gör med cyklar.

Minns med glädje alla turen man gjorde på 70- talet men sparken på sjön!

Inga Eliasson

Förslag till beslut

Fler friluftsaktiviteter

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.70

§ 21 Medborgarförslag om hundrastgård

Det har inkommit ett medborgarförslag om hundrastgård i Strömsund.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen



Sida  av 1 3

Postnummer och ort 

E-postadress

Medborgarförslag - lämna in
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

Personnummer 

För- och efternamn 
ANNIKA BAUDIN

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Hundrastgård/park



Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Hej.

Under pandemin har det exploderat med nya hundägare i Strömsund. Även vi har blivit 
hundägare :)

Det jag och min familj saknar är någonstans där vi kan på ett säkert sett släppa vår hund och där 
det är okej att ha hunden lös.

Har pratat med många andra hundägare som också saknar den möjligheten.

Det som behövs är helt enkelt en inhägnad yta, gärna centralt i Strömsund så tillgängligt som 
möjligt för alla.

Hundlatriner, bänkar, buskar behövs.

Förslag på platser:

Vid bikupan

Korsningen vallgatan/verkstadsgatan, nedanför lgh.

Skogen bakom fjällveterinären, där det har avverkats.

Hoppas detta går att genomföra, skulle vara så kul.

Förslag till beslut

Det som behövs är helt enkelt en inhägnad yta, gärna centralt i Strömsund så tillgängligt som 
möjligt för alla.

Hundlatriner, bänkar, buskar behövs.

Förslag på platser:

Vid bikupan

Korsningen vallgatan/verkstadsgatan, nedanför lgh.

Skogen bakom fjällveterinären, där det har avverkats.

3. Medgivande



Sida  av 3 3

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.81

§ 22 Motion om tomgångskörning

Lars Andreasson (S) har lämnat in en motion om tomgångskörning i Strömsunds
kommun.

Underlag till beslut

Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen överlämnas till
kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen
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Wonåégrs .S'ocz'aliåzmo/ératisligförening

2022-02-03

Motion till Strömsunds kommuns fullmäktige angående tomgångskörning

Vi i Norråkers S-förening har deltagit i många samtal om tomgångskörning den senastetiden. Folk är engagerade i miljöfrågor, men också i säkerhetsfrågor. Med uppmaningen omatt skriva ett initiativärende blir svaret ”jag vill inte bli sedd som polis. Det där är något somni kan försöka lösa politiskt".

De flesta vet att det är förbjudet att ha fordon stående på tomgång i Strömsunds kommun.Särskilt beklämmande är det när bilar står tomma och olåsta, på tomgång, utanför skolor,förskolor och affärer.

Vi är nu väl medvetna om hur viktigt det är att värna vår livsmiljö. Dessutom far mångamänniskor illa av att andas in avgaser. Tomma olåsta bilar med motorn igång är en olycksriskom ett barn eller annan olämplig person får för sig att prova tekniken från förarsätet.

Med hänvisning mot ovanstående vill vi

0 Att kommunen skyltar om tomgångsförbudet vid samtliga skolor, förskolor ochaffärsgator i kommunen.

. Att kommunen bidrar till debatt och information via sina kanaler på hemsidan ochsociala medier.

Dag som ovan.

Norråkers S-Förening
Lars Andreasson, kf-Iedamot

(Ob Qi?Cm '



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.92

§ 23 Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund

Det har inkommit ett medborgarförslag om att bygga en så kallad öppen vägg i
anslutning till skateparken i Strömsund.

Underlag till beslut

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunfullmäktiges beslut

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen
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Postnummer och ort 

E-postadress

Medborgarförslag - lämna in
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
Ester Mia Johansson

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund
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Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Med detta medborgarförslag vill graffitimålarna i kommunen, representerade av Mia Johansson, 
Gåxsjö, samt Strömsunds Skateförening, representerad av ordförande Camilla Hulkki, 
Strömsund, att kommunen tillåter och hjälper till att bygga en så kallad öppen vägg i anslutning 
till skateparken i Strömsund.

Så här skriver Grafittifrämjandet om öppna väggar:

En öppen vägg är en yta där vem som helst får skriva eller rita vad hen vill. En öppen vägg kan 
brukas av många, men det finns idag vissa kulturella uttryck som lider större brist på ytor att 
uttrycka sig på än andra.

Vid en öppen vägg kan människor mötas och uttrycka sig på sätt som annars inte har någon 
självklar plats i det offentliga samtalet. Det är en kontaktyta mellan unga och vuxna, 
traditionella konstnärer likväl som graffitimålare kan stå sida vid sida och skapa med 
allmänheten som publik.

Graffiti och gatukonst är konstformer som på många platser runt om i Sverige idag saknar en yta 
att existera på, detta trots att graffiti brukar kallas för världens största konströrelse.

Graffiti och gatukonst bör behandlas och ges samma utrymme som andra konstformer. En 
attraktiv stad måste inkludera och bejaka invånarnas önskemål och klappande hjärtan för 
staden.

Graffitimålare finns även i Strömsunds kommun och vi önskar att det erbjuds en plats där man 
får måla graffiti vilket ger oss som vill utöva konstformen en möjlighet att göra detta inom lagens 
ramar, något som för tillfället inte ens är en valmöjlighet inom kommunen.

Även om det inte finns några vetenskapliga belägg för att öppna väggar minskar klotter på andra 
byggnader så finns inte heller underlag som visar på motsatsen, snarare är de hittills gjorda 
studierna försiktigt positiva till att fria väggar faktiskt minskar övrigt klotter och att inte ens 
erbjuda graffitiartister en möjlighet att följa lagen är att ge upp innan startskottet ens gått.

Just det lagliga med en öppen vägg ger oss en möjlighet att lägga tid och kraft på vår konst vilket 
gör att vi utvecklas inom konsten. En öppen vägg gör det även möjligt för oss att kunna visa upp 
våra verk för allmänheten. Det är också en mötesplats där vi kan lära oss av varandras 
kunskaper inom konstformen och skaffa kontakter inom vårt intresse. Många artister är unga 
och finns en mötesplats för konsten har den unga artisten möjlighet att träffa mentorer och 
möjlighet att skapa kontakter där hen kan ta sin konst till ett nästa steg.
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Förslag till beslut

Utformningen av väggen önskar vi blir en fast vägg, 3 meter hög och 10 meter bred. Vi önskar att 
kommunen är huvudman för väggen men att vi överenskommer om vem som kommer se efter 
väggen, sätta upp regler för den och ansvara för att regler följs samt renhållning kring den, 
däremot önskar vi att kommunen sätter upp ett återvinningskärl för färgburkar vid väggen.

Det finns redan sponsorer för materialet till väggen men däremot önskar vi att kommunen 
stöttar med bygglovskostnad och arbetskostnad för att sätta upp den då det är viktigt att det 
görs fackmannamässigt så att väggen kan stå kvar i många år.

Strömsunds Skateförening stöttar graffitikulturen i kommunen och ser bara positivt på att det 
byggs en öppen vägg i anslutning till skateparken som vi bygger i år. Förslagsvis kan denna vägg 
byggas mot villakvarteret för att på så sätt även utgöra en ljudisolerande åtgärd mot ljud från 
parken till boende i området.

Vi tror att denna öppna vägg tillsammans med närliggande skatepark kommer vara ett lyft för 
Strömsunds kommun som kommer öka attraktiviteten och visa att kommunen är villiga att satsa 
på kultur och idrott i alla uttrycksformer.

Med vänliga hälsningar

Mia Johansson, graffitimålare & Camilla Hulkki, ordförande Strömsunds Skateförening

Bifogat material

Här kan du bifoga filer som komplement till ditt förslag. Det kan vara bilder eller ritningar t ex.

    (1008 KB)Förslag till placering av Öppen vägg.pdf

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Förslag till placering av Öppen vägg vid skateparken, här markerad med orange.



Sammanträdesprotokoll
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Justerare

Diarienummer KS.2022.45

§ 24 Delgivningar

a) Redovisning av ej besvarade motioner, datum för anhängiggörande inom
parentes.

 Motion – Digital fixartjänst (9 juni 2021)

 Motion – Etablering av vätgasproduktion i Strömsunds kommun (9 juni
2021)

 Motion - IT-uppkoppling på äldreboende (10 november 2021)

 Motion - Utreda resultat och nöjdhet av upphandlingskontorets arbete
(10 november 2021)

 Motion - Riktlinjer för internt hyressystem (10 november 2021)

b) Redovisning av ej besvarade medborgarförslag, datum för anhängiggörande
inom parentes.

 Medborgarförslag - Ambitiösare klimatstrategi i Strömsunds kommun
(15 september 2021).

 Medborgarförslag - Tillstånd och avgifter för utskänkningstillstånd till
allmänheten (10 november 2021)

 Medborgarförslag - Ytterligare enheter för anhörigavlastning (10
november 2021)

 Medborgarförslag - Bättre bankservice för Strömsunds kommuns
invånare (10 november 2021)

 Medborgarförslag - Ökad trafiksäkerhet i Strömsunds kommun (10
november 2021)

 Medborgarförslag - Gång- och cykelväg till Strömsunds industriområde
(10 november 2021)

 Medborgarförslag - Återvinningscentralen i Hammerdal (8 december
2021)

 Medborgarförslag - Kommunens äldreomsorg måste bli en mer attraktiv
arbetsplats (8 december 2021)

c) Redovisning från kommunledningsförvaltningen över medel i kommun-
fullmäktiges anslag för oförutsedda behov.

Budget 2022 1 000 000 kronor
Återstår 1 000 000 kronor



Sammanträdesprotokoll
Kommunfullmäktige

den 17 februari 2022

Justerare

§ 24 fortsättning

d) Förvaltningsrättens beslut om överklagat beslut i kommunfullmäktige 8
december 2021 § 128 (KS.2022.50)

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Kommunfullmäktiges beslut

Delgivningarna läggs till handlingarna.
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Nr Namn  Besl Ej tjg  
1 Marie Gabrielsson (S)  X   

2 Susanne Hansson (S)  X   

3 Elisabeth Lindholm (S)  X   

4 Lennart Oscarsson (S)  X   

5 Karin Näsmark (S)  X   

6 Lars Andreasson (S)  X   

7 Bertil Forsmark (S)  X   

8 Angelica Johannesson (S)  X   

9 Lena Johansson (S)  X   

10 Roger Kristofersson (S)  X   

11 Sara Kjellsdotter (S)     

12 Roger Sannemo (S)  X   

13 Rebecca Sjöstedt (S)  X   

14 Bertil Johansson (S)  X   

15 Petra Monwell (S)  X   

16 Lars-Åke Knutsson (S)  X   

17 Peter Frost (V)     

18 Kerstin Sjöberg (V)  X   

19 Kerstin Engkvist (C)  X   

20 Mats Gärd (C)  X   

21 Göran Espmark (C)  X   

22 Maritha Granqvist (C)  X   

23 Magnus Svensson (C)  X   

24 Nils-Bengt Nilsson (C)  X   

25 Eira Roos (C)  X   

26 Simon Högberg (M)  X   

27 Maria Sandberg (M)  X   

28 Jan Olof Olofsson (M)     

29 Lars Eric Bergman (M)     

30 Göran Edman (RD)  X   

31 Mona Bjurström (RD)     

32 Veronica Berglund (SD)  X   

33 Steve Svensson (-)  X   

34 Hans Elmbjer (SD)  X   

35 Lars Gustafsson (SD)     
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 Ersättare     
      

Nr Namn  Besl Ej tjg  
1 Bengt Bergqvist (S)     

2 Carina Andersson (S)     

3 Bengt-Åke Persson (S)     

4 Ida Collin (S)     

5 Håkan Persson (S)  X   

6 Maud Fortuna (S)     

7 Jimmy Gustafsson (S)     

8 Desirée Edin (S)     

9 Lina Bostedt (V)     

10 Kerstin Andersson-Hedström (V)  X   

11 Annakarin Olsson (C)     

12 Lars Lindberg (C)     

13 Anna Andrée (C)     

14 Hassan Albittar (C)     

15 Eva Sjölander (M)     

16 Herman Holmquist (M)  X   

17 Ronja Mattsson (RD)     

18 Anders Bryntesson (RD)  X   

19 Christer Nordén (SD)  X   

20 Sven-Ingvar Eriksson (SD)     

 
 
 
 
 
 
 

 
    Protokollsjusterare 
 
 
Ordförande .................................................……… .................................................……… 
  Elisabeth Lindholm  Lennart Oscarsson  
                   
 
Sekreterare .................................................……… .................................................……… 
  Lisa Lundgren  Simon Högberg                     
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